
Procés Participatiu de la Ciutadania Adolescent de Barcelona
Dinamització de les sessions amb representants adolescents i polítics/es.

Acta de la Sessió de retorn a les propostes de districte (D4+5)
Data: 07/06/2022

Ubicació: Seu del districte

Grup i nombre de participants: Escola Joan Pelegrí, 4 participants

Persona dinamitzadora: Elisenda (Espai Coneix)

OBJECTIUS

● Recordar les propostes que s’han presentat a plenari.
● Construir el discurs i les preguntes que es volen fer a l’Ajuntament relacionat amb com es

concretarà i es desenvoluparà cada proposta per arribar a materialitzar-les.
● Obtenir el retorn polític d’algunes representants de l’Ajuntament.
● Concretar com es pot fer el seguiment de cada proposta.

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ: (resum de la conversa)

Es rep resposta política de propostes sobre: ESPAI PÚBLIC

Representants adolescència assistents: Ona, Ekaterina, Sara i Abel

Representants districte: Marc Serra (regidor del districte), Carolina López (consellera d’educació del

districte) i Anna Mir (tècnica d’educació del districte)

Dinamització: Elisenda (Espai Coneix)

Canvis d’última hora fan avançar l’inici de la sessió i modificar el temps de preparació d’aquesta.

Arriba la persona dinamitzadora a les 11.50 i fins a les 12.15 es prepara la sessió, aquesta finalitza a

la 13h del migdia resolent els temes que us resumim a continuació.

Pel que fa a la proposta sobre ESPAI D’OCI PER A JOVES es comenta que és una proposta complicada,

ja que entenen que estan parlant d’oci nocturn. Parla del fet que s’està treballant per fomentar l’oci

diürn saludable a través d’activitats de lleure. Volen provar d’ampliar horaris amb els equipaments

juvenils que ja estan en marxa abans de crear-ne de nous.

D’aquesta manera, l’equipament de “La clau” provarà d'obrir en horari nocturn i oferir una

programació cultural i de lleure. Es pren de referència l’equipament juvenil de la fontana. Els

adolescents assistents no coneixen aquest equipament i es parla que seria interessant que es pugui

organitzar una visita a l’espai jove La Clau (la tècnica que té el contacte de l’institut ho gestiona a

través d’ells) de cara potser al curs que ve perquè ara ja queda molt poc per acabar.

Es comenta que la proposta que demanen pot assimilar-se a un casal de joves, sembla que al barri de

Sants hi ha un local cedit (al Carrer Violant d’Hongria) per engegar un casal, però que amb la

pandèmia van deixar de fer coses i està aturat. Exposen la dificultat de trobar relleu amb els joves

que ho porten. Els adolescents tampoc els hi sonava l’existència d’aquest casal.



D’aquesta manera, tot i que la proposta tal com està plantejada pels joves no poden engegar-la

ofereixen dues vies (en funció de la franja d’edat) per poder donar resposta a la seva necessitat de

disposar d’espais:

- Per edats entre 12-16: a l’equipament juvenil de “La clau”, provar d’ampliar horaris

(actualment estan de 17 a 20:30), intentant incloure la franja nocturna.

- Més de 16 anys: vehicular-ho a través del casal de joves que tenen un espai cedit.

Pel que fa a la proposta de MILLORAR ELS ENTORNS DE L’ESTACIÓ DE SANTS, exposen que estan

d’acord amb l’estat de la plaça, que és un espai que cada cop que l’estació s’ha reformat s’ha vist

degradada i que amb les últimes obres va perdre la seva finalitat. La plaça dels països catalans està

associada a l’urbanisme de l’estació, però el problema que tenen és que no és un espai municipal, és

d’Adif, i, per tant, ells no són els responsables del manteniment.

S’exposa que s’ha fet un procés participatiu per la millora dels entorns a l’estació de Sants, on han

pogut parlar amb el veïnat, el col·lectiu d’skaters o amb els instituts més pròxims a la zona, i que s’ha

consensuat: més verd (però no pot ser un verd que arreli a terra perquè hi ha vies de tren), més

ombres i que hi hagi un espai delimitat per ús dels skaters. Les tècniques pregunten als joves si ho

troben correcte i si afegirien alguna cosa més, les aportacions recollides al procés participatiu els hi

sembla bé.

Explica que com que properament s’han de tornar a fer obres a l’estació la plaça es farà nova, en 1-2

mesos tindran proposta i les obres començaran a finals del 2023.

Surt a la conversa el Parc de l’Espanya Industrial, en aquest cas la reforma ja està més tancada, ja

que ha sorgit dels pressupostos participatius. Les obres començaran el setembre del 2023 i en un any

i mig o dos es preveu que estiguin acabades. Els hi explica els canvis en les pistes de bàsquet, que se

n'incorporaran de noves, es canviarà el pipicà ampliant-lo, i les taules de ping-pong també s’ubicaran

en altre punt.

Els hi pregunta si utilitzen el parc i exposen que arran de robatoris que van patir ja no hi acostumen a

anar. Es reflexiona sobre la seguretat, s’anima a seguir participant d’aquests espais i de comunicar

de les incidències a alguna persona responsable perquè els hi arribi a ells la informació i poder fer

seguiment.

S’acomiaden donant les gràcies pel retorn de les propostes presentades.


